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Među dobitnicima prizna-
nja za ovu godinu iz opštine 
Vrbas su Duško Ćutilo, direk-
tor Fonda za izbegla lica i sa-
radnju sa Srbima, koji je na-
gradu dobio zbog humanog 
odnosa i brige o izbeglicama 
i Ljubinka Nedović, direktor 
i glavni i odgovorni urednik 
Regionalnog lista „Bačka 
Press“ za unapređenje i razvoj 
lokalnih medija. Plaketa sa 
zlatnikom sa likom Miše 
Anastasijevića, što je rad aka-
demskog vajara iz Beograda 
Ljubiše Mančića, uručena je 
i Srđanu Bukilicu, direktoru 

„Žito-Bačka“ iz Kule. Nagra-

da „Kapetan Miša“ nosi ime 
poznatog rodonačelnika srp-
skog preduzetništva i perjani-
ce srpske poslovne aristokra-
tije,  dobrotvora i zadužbi-

nara. „Polazeći od opšteg 
dobra, koje je tada, u svoje 
vreme afirmisao Miša Ana-
stasijević u Srbiji (i mnogi 
drugi), mi smo se rukovodili 

tim i takvim kriterijumima 
u izboru današnjih slavodo-
bitnika. Uspešnost, posveće-
nost, znanje, čestitost, druš-
tvena odgovornost i dobro-
činstvo- najvažniji su kri-
terijumi kojima smo vred-
novali vaša dela, sa željom 
da ostane zabeleženo, da se 
istakne, naznači i pohvali 
vaš uspeh, koji je istovreme-
no i naš uspeh. Jer, za identi-
tet jednog naroda, za njegov 
opstanak i njegov ugled, 
važni su uspesi pojedinaca u 
oblasti nauke, zdravstva, ob-
razovanja, kulture i umetno-
sti, privrede, preduzetništva, 

informisanja, sporta. Nosi-
oci tog uspeha, pored pleja-
de vidljivih i nevidljivih, po-
jedinaca i organizacija, ste i 
vi- današnji slavodobitnici, 
na čemu Vam od srca česti-
tamo“, rekao je predsednik 
višečlanog žirija profesor dr 
Radovan Pejanović.

Dodajući da  ova nagra-
da treba da bude pohva-
la dobrim i najboljim među 
nama, ali i podstrek i apel 
da pomognemo „našem ote-
čestvu“, da sve što radimo 
činimo „na polzu svome 
narodu.

Priznanje Bačka Pressu za razvoj lokalnih medija

 U pitanju je globalna, svet-
ska kampanja koju obeleža-
va 1,700 organizacija u preko 
100 država sveta. Kampanja 
je počela 25. novembra Me-
đunarodnim danom borbe 
protiv nasilja nad ženama i 
završava 10. decembra Me-
đunarodnim danom ljudskih 
prava.

Na ovu temu okupljenima 
se obratila Marjana Maraš, 
predsednica Komisije za pra-
ćenje i sprovođenje rodne rav-
nopravnosti u opštini Vrbas, 
koja je istakla dobru sarad-
nju sa institucijama koje su 
deo lokalne mreže za spre-
čavanje nasilja u porodici, a 
na prvom mestu nasilja nad 
ženama, međugeneracijskog 
nasilja, ekonomskog, psiho-
loškog, seksualnog i drugog 

nasilja.Prema izveštaju iz Po-
licijske stanice u Vrbasu je do 
sada, u ovoj godini, zabeleže-
no 159 događaja sa elemen-
tima nasilja u porodici. Cele 
protekle godine bilo ih je 148, 
što govori da je porodično na-
silje u porastu.

Znatan broj žrtava pod ri-
zikom je da im se nasilje 
ponovi, a veliki problem su 
proganjanje i praćenje jer na-
silje nad ženama često ne pre-
staje ni kada dođe do razdva-
janja žrtve i nasilnika.

U Srbiji se manji broj ovih 
slučajeva završava femicidom, 
odnosno ubistvom žene od 
strane partnera.

Ove godine zabeleženo je 
u celoj zemlji dvadesetak 
takvih slučajeva, što je alar-
mantan podatak. 

Povelju „Kapetan Miša Anastasijević“, dobilo 18 laureata iz Vojvodine

„16 Dana aktivizma
protiv nasilja
nad ženama“
• Okruglim stolom na temu „Za život bez nasi-
lja“ u Vrbasu je obeležena ovogodišnja kampanja 
„16 dana aktivizma protiv nasilja nad ženama„. 

• Nagrada „Kapetan Miša“, nedavno je  uručena za predstavnike i stvaraoce iz Vojvodine, koji su zalaganjem u nauci, kultu-
ri, obrazovanju, preduzetništvu i informisanju značajno doprineli razvoju zajednice.Dodela  nagrada je upriličena u rektora-
tu Novosadskog univerziteta.

 U ime domaćina dr Vla-
stimir Кladar, direktor DZ, 
upoznao je predsednika op-
štine sa svakodnevnim oba-
vezama sa kojim se susreću 
zaposleni, i predstavio mu 
rad nekih od novih apara-
ta i opreme koje je ustano-
va nabavila tokom godine, 
prevashodno novog aparata 
za sterilizaciju i novog ser-
vera. “Ovom prilikom smo 
videli na koji način funkci-
oniše i radi aparat za sterili-
zaciju, koji zaista ima veliki 

značaj i važnost za funkci-
onisanje ustanove, a tu je 
i novi server koji olakšava 
čuvanje značajnih podata-
ka i zdravstvenih kartona. 
U prethodnoj godini Dom 
zdravlja je dobio i novo sa-
nitetsko vozilo, što je dodat-
no popravilo nivo usluga“, 
rekao je Debeljački.

Dodajući da je  ponosan na 
koji način se radilo i radi u 
borbi sa pandemijom. Po-
slednji podaci pokazuju da 
brojevi zaraženih na nivou  

opštine padaju i da ljudi sve 
više shvataju da je vakcina-
cija jedini put za izlazak iz 
ove situacije. Inače, ovaj Dom 
zdravlja pruža  zdravstvene 
usluge koje prevazilaze pri-
marnu zdravstvenu zaštitu.

On je podsetio da su osni-
vačka prava nad Domom 
zdravlja sa lokalne samoupra-
ve preneta na organe AP Voj-
vodine, ali i da to neće spreči-
ti opštinu Srbobran da i dalje 
ulaže u zdravstvenu zaštitu. 

Unapređenje zdravstvene zaštite
• Prethodne godine opština je uložila 14 miliona dinara za ulaganje u opre-
mu Doma zdravlja.

Predsednik opštine Srbobran obišao DZ „ Dr Đorđe Bastić“

 Ove godine 
10.decembra 
navršilo se 
60 godina 
otkada je Ivu  
Andriću uru-
čena Nobelo-
va nagrada 
za književ-
nost. Nobe-
lov komitet nagradio je epsku 
snagu pripovedanja kojom 
je oblikovao teme i prikazao 
sudbine ljudi tokom istori-
je svoje zemlje.  Nastavnici 
književnosti u SSŠ “4.juli“ u 
Vrbasu toga dana obeležili su 
sa svojim učenicima jubilej 

raznim aktivnostima. Jedna 
od aktivnosti bila je i ugled-
ni čas koji su nastavnici odr-
žali učenicima 2. i 3. razre-
da podstičući međuvršnjač-
ku edukaciju. U redovnu na-
stavu uključili su se i učenici 
polaznici Pilot projekta Mi-

nistarstva prosvete i sporta - 
Obogaćeni jednosmenski rad. 

“Očekivani ishodi časa  bili 
su mnogostruki: poznavanje 
istorijata, značaja i propozi-
cija Nobelove nagrade kako 
bi se razumeo značaj i veli-
čina Andrića kao laureata. 
Sa znanjima iz istorije, kul-
ture i književnosti učenik će 
birati stil života imajući na 
umu dobre primere kako iz 
nacionalne tako i iz svetske 
prošlosti. Ispred svega je pro-
movisanje međuvršnjačke i 
vršnjačke edukacije”, saop-
štili suiz SSŠ “4.juli” .

Našem Nobelovcu u čast
• Pre 60 godina Ivu Andriću uručena je Nobelova nagrada za književnost. 
Ovaj jubilej obeležen je nizom aktivnosti u SSŠ “4.juli“.

Ugledni čas u vrbaskoj SSŠ “4.juli”
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Кoji su to rezultati rada 
Osnovnog suda u Vrbasu u 
tekućoj godini, koji bi ste iz-
dvojili kao posebno značaj-
ne, a šta je ono što niste us-
peli da realizujete?

“Osnovni sud u Vrbasu sa 
sudskom jedinicom u Кuli 
je na početku 2021. godine 
u radu imao ukupno 16 824 
predmeta, a do 1.12.2021. je 
rešeno ukupno 11 466.

U proseku po sudiji u svim 
materijama je rešeno 80.18 
predmeta, što je odličan re-
zultat. Do ovih rezultata doš-
li smo sa smanjenim brojem 
sudija,  to je uspeh, jer do 
pune sistematizacije nam 
nedostaje troje sudija, koji 
će biti, nadam se, ubrzo iza-
brani. Uglavnom ne postoji 
ništa što nismo uspeli da re-
alizujemo, iako cele godine 
radimo u ovakvim uslovima”.

Da li je povećana efika-
snost sudskih organa u br-
zini rešavanja predmeta i 
koliko vremenski najduže 
traje sudski spor u sudu na 
čijem ste čelu?

“U našem sudu prosek tra-
janja predmeta koji su reše-
ni (u svim materijama sem 
izvršne), je 125.76 dana, a na 
dan 1.12.2021. godine pro-
sečno trajanje predmeta, koji 

još uvek nisu okončani je 218 
dana, imajući u vidu da sudi-
je u građanskoj materiji, gde 
postupaju u više različitih re-
ferada, imaju u proseku 500 
predmeta, možemo biti više 
nego zadovoljni sa ovakvim 
rezultatima. Stare predmete 
smo rešili po programu koji 
je u skladu sa uputstvom Vr-
hovnog kasacionog suda. Po-
hvaljeni smo u redovnoj kon-
troli Višeg suda u Somboru 

po broju rešenih 
starih predmeta 
u svim referada-
ma, posebno u iz-
vršnoj, gde nema-
mo ni jedan pred-
met, koji se po 
Sudskom poslovniku sma-
tra starim. Ovi podaci govo-
re o efikasnosti u radu našeg 
suda, na čemu sam zahvalna 
prevashodno svim sudijama, 
a potom i zaposlenima”.

Svedoci smo velikom odi-
jumu i nepoverenju javnosti 
prema radu sudstva i sud-
skih organa. Vaš komentar.

“Nažalost, nepoverenje po-
stoji i to svakako može biti 
problem. Jedan od razloga 
je  subjektivan odnos građa-
na prema sudskim postupci-
ma, kao i njihovo lično oče-
kivanje.

Takva slika dosta zavisi i od 
medija, koji funkcionišu da-
nas na način koji nije kom-
patibilan sa načinom kako 
funkcionišu sudski organi, 
pa je nužno da novinari i svi 
drugi koji se bave komunika-
cijama moraju da imaju neka 
osnovna znanja iz prava kako 
bi se toj istoj javnosti pribli-
žio rad konkretnog suda.

Vi to sa ovim intervjuom 
sada radite, na čemu Vam za-
hvaljujem u ime svih sudija i 
zaposlenih, jer na ovaj način 
doprinosite popularizaciji i 
razumevanju sudskih proce-
sa i rada našeg suda”.

 
Кoliko radi Sud pod priti-

skom javnosti i koliko ima 
pritiska iz sfere politike?

“Mislim da skoro u svakoj 
sferi života i rada, postoji 
određena vrsta pritiska, pa i 
u radu sudova. Međutim, ka-
rakteristika Osnovnog suda 
u Vrbasu jeste da su njego-
ve sudije stručne, mudre, sa-
vesne, etične, nezavisne i ne-
pristrasne”. 

Кako da naučimo da na-
pravimo razliku između 
prava i pravde?

“Najjednostavnije, pravo je 
sistem normi ljudskog pona-
šanja ili pravila koja se pri-
menjuju preko  institucija 

kako bi se regulisalo pona-
šanje. Takav sistem nam po-
maže da unutar zajednice us-
postavimo i održimo stanje 
ravnopravnosti i „ispravnog“ 
postupanja. A kad kažemo 
pravda, uglavnom mislimo 
na načelo, koncept, ili ideju 
o idealnoj raspodeli dobra i 

tereta među svim učesnicima 
društvenih odnosa tj. da po-
stoji moralno i pravično po-
stupanje prema svim osoba-
ma. Zaključak je da je pravo 
alat za uspostavljanje ideje o 
pravdi u društvu”. 

• “U tekućoj godini dominirali su parnični predmeti protiv ba-
naka zbog naknada za obradu kredita, a povećan je i  priliv pred-
meta u van parnici i sada su dominantni naknade za ekspropri-
sanu nepokretnost. U krivičnoj materiji, smanjen je priliv pred-
meta, a dominiraju oni koji se tiču teške i obične krađe, nasilja u 
porodici i neovlašćeno držanje opojnih droga, ali ima značajan 
broj predmeta nasilničkog ponašanja”, kaže Zeković Marković.

“Studenti treće godine Pravnog fakulteta u Novom Sadu, 
nedavno su u dva navrata, sa asistentom na krivičnoj kate-
dri, bili na praksi u Osnovnom sudu u Vrbasu. Prisustvo-
vali su krivičnom suđenju u okviru redovnih vežbi. Prvi 
put da je Pravni fakultet u Novom Sadu poslao studente 
van novosadskih sudova, što je velika čast za naš sud”, kaže 
predsednica Suda.

Studenti na praksi u našem Sudu

Vesna Zeković Marković, predsednica Osnovnog 
suda u Vrbasu za “Bačka Press”

Pravo je alat za
uspostavljanje ideje
o pravdi u društvu



4 www.okonas.info23. decembar 2021. Srećni praznici! PRIVREDA I POLJOPRIVREDA

Saveti PSS Vrbas

Zaštita od glodara 
u voćnim zasadima

Održan Dan vina u Kuli

Promocija Telečkog vinogorja

U cilju razvoja turizma Tu-
ristička organizacija opštine 
Кula nedavno je u „Vinariji 
Milisavljević“ u Liparu pri-
redila „Dan vina“ kroz pro-
mociju Telečkog vinogorja.
Telečka visoravan se prosti-
re u centralnom delu Bač-
ke, a Telečko vinogorje je za 
sada veliko 115 hektara, a vi-

nogradarstvom se bave 344 
gazdinstva. Nakon prijema 
gostiju, uz zvuke fanfara go-
ste su pozdravili vinski vite-
zovi, a nakon kraćeg muzič-
kog nastupa profesora gitare 
Marka Radojkovića i student-
kinje solo-pevanja Кristine 
Afić prisutnima su se obrati-
li tri velika majstora: Кarolj 

Lacković iz vinskog 
viteškog reda Teleč-
ke visoravni „Sveti 
Dimitrije“ iz Bajše, 
Janoš Tot iz Bačkog 
vinskog reda „Sveti 
Đorđe“ iz Feketića i 
Кarolj Molnar iz vin-
skog viteškog reda 

„Sveti Trifun“ iz Baj-
moka. U neformal-
nom delu programa, 
svi prisutni su uži-
vali u muzici gudač-
kog kvarteta „Gran-
de Strings“. Goste i 
sve učesnike „Dana 

vina“ pozdravio je i pred-
sednik opštine Кula Da-
mjan Miljanić,  koji je rekao 
da se svake godine broj za-
sada vinove loze povećava i 
da se pojavljuju novi proizvo-
đači vina, iako mali, polako 
uz pomoć države, stasavaju i 
postaju prepoznatljiv brend.                                                                                                                                           
                                          M.V.

Veliki i mali trgovci i dalje 
drže visoke cene osnovnih 
životnih namirnica: brašna, 
ulja, šećera, dugotrajnog mle-
ka s 2,8 posto mlečne masti i 
svinjskog mesa - buta. U  tr-
govinskim lancima tvrde da 
su poslušali Vladu Srbije i 
vratili cene osnovnih život-
nih namirnica na cene od 15. 
novembra. Potrošači kažu da 
ne primećuju razliku u ceni 
osnovnih životnih namirnica 
sada i pre mesec dana  uka-
zujući da neku robu plaćaju 
skuplje, bez obzira na to gde 
se snabedavaju. Odluka Vla-
de Srbije da se cene osnov-
nih životnih namirnica vrate 
na nivo od 15. novembra na 

snazi je 60 dana i predviđa da 
proizvođači ne smeju isporu-

čivati namirnice u količina-
ma manjim od prosečnih u 
poslednjih 12 meseci. Za kr-
šenje tih odredbi predviđene 

su i novčane kazne u iznosu 
od 100.000 do 2.000.000 di-

nara, kao i zabrana delatnosti 
u trajanju od šest meseci do 
godinu dana.

• Iako je pre dvadesetak dana Vlada Srbije naložila trgovcima da cene osnov-
nih životnih namirnica vrate na nivo od 15. novembra, kako bi se potroša-
či zaštitili od svakodnevnih poskupljenja, u radnjama se, po svemu sude-
ći, to baš i nije desilo.

Kilogram brašna skoro sto dinara Međugodišnja inflacija u 
Srbiji u novembru 7,5 odsto
• U Srbiji je u novembru ove godine mesečna in-
flacija bila 0,9 odsto, a međugodišnja 7,5 odsto, 
saopštio je Republički zavod za statistiku.

• U svakom voćnjaku je neophodna zaštita od 
glodara (miševa, voluharica i zečeva). Štete koje 
prouzrokuju su velike na mladim i tek posađenim 
zasadima. Najveće štete nastaju tokom zime, kada 
nema dovoljno hrane.

Najveća oštećenja pravi 
poljska voluharica, koja se 
hrani glodanjem kore iznad 
površine zemlje, aktivna je 
tokom cele godine i izuzet-
no plodna. Vodena voluhari-
ca pravi oštećenja na koreno-
vom sistemu. Iz familije mi-
ševa najznačajnije štete pravi 
poljski prugasti miš, šumski 

miš i kućni miš. U tek podi-
gnutim zasadima velike šte-
te pričinjava zec koji napa-
da mlade voćke. Guljenjem 
kore i glodanjem stabla izazi-
va značajna oštećenja. Ukoli-
ko je sadnica izgrižena samo 
sa jedne strane, ili iznad spoj-
nog mesta postoji mogućnost 
oporavka, ali ukoliko su ošte-
ćenja u vidu prstena, ili je pre-
grižen korenov sistem, takva 
sadnica će se osušiti. U bor-
bi protiv glodara primenju-
ju se preventivne mere ukla-
njanjem svih potencijalnih 
skloništa u kojima se glodari 
mogu nastaniti. Nakon rezi-
dbe potrebno je izneti gra-
ne iz voćnjaka, ukloniti za-

ostale opale plodove i travu 
nakon košenja. Mehaničke 
mere čine postavljanje lovnih 
klopki i tako se  prati njihova 
brojnost. Biološke mere znače 
primenu predatora, zapravo 
prirodnih neprijatelja miše-
va, kao što su (ptice, mačke, 
psi, zmije). Hemijske mere 
čine primenu registrovanih 

rodenticida, koji su najčešće 
u obliku mamaka i mogu biti 
u čvrstom, tečnom ili praš-
kastom stanju. U najznačaj-
nije se ubrajaju antikoagu-
lanti (prve i druge generacije) 
i cink fosfid. Suzbijanje glo-
dara i kontrola njihove broj-
nosti zahteva maksimalnu 
opreznost jer se mora obav-
ljati stručno i pravovreme-
no. Svaka nestručna prime-
na preparata može da dovede 
do posledica kako za čoveka, 
tako i za životinje koje nisu 
cilj suzbijanja.

Tamara Pavlica PSS Vrbas
Saradnik za biljnu

proizvodnju

Cene proizvoda i usluga lič-
ne potrošnje, kojima se meri 
inflacija, u novembru su u po-
ređenju sa decembrom 2020. 
godine, povećane u proseku 
za 7,4 odsto.U novembru su 
poskupeli hrana i bezalko-
holna pića (1,5 odsto), tran-
sport (1,3 odsto), usluge resto-
rana i hotela, odeća i obuća 

(po 1,2 odsto), nameštaj, po-
kućstvo i tekuće održavanje 
stana (0,8 odsto). Poskupeli 
su i stanovanje, voda, elek-
trična energija, gas i druga 
goriva, kao i usluge u zdrav-
stvu (po 0,6 odsto), a rast 
cena zabeležen je i komuni-
kacijama i obrazovanju (po 
0,1 odsto).

Pismo o namerama Australijske kompanije CWP

Izgradnja solarne elektrane u Kuli
Damjan Miljanić predsed-

nik opštine Кula nedavno je 
razgovarao  sa predstavnici-
ma Australijske kompanije 
CWP global, jer je kompa-
nije zainteresovana da gra-
di solarnu elektranu na te-
ritoriji opštine Кula na čak 
250 hektara. Кompanije je 

predala pismo o namerama. 
Кada elektrana bude izgrađe-
na, u opštinski budžet bi pre-
ma njihovom predlogu išlo 
2,5% od ukupne dobiti. Ta-
kođe, planovi kompanije su 
da tokom izgradnje solarne 
elektrane finansiraju projek-
te u oblasti ekologije i zaštite 

životne sredine na teritoriji 
opštine.CWP global veruje 
da ulaganje u održivu buduć-
nost suštinski uključuje ula-
ganje u obrazovanje omladi-
ne, koja će preuzeti vođstvo 
na putu ka održivijim poslov-
nim praksama u budućnosti.

                                          M.V.
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Institut je formiralo Mini-
starstvo poljoprivrede Kralje-

vine Jugoslavije, davne 1938. 
godine i počeo je sa radom 
kao Poljoprivredna ogledna 

i kontrolna stanica,  a sve od 
tada, pa do sada je istorija iz 

koje je izrastao Institut koji 
je danas institucija od  na-
cionalnog značaja. Više od 

osam decenija postojanja su 
decenije, investiranja, ula-
ganja, modernizacije i rada 
stručnog i naučnog kadra, 
koji je u korak pratio evrop-
ske i slične svetske instituci-
je. Ovde se kontinuirano pri-
menjuju  istraživanja, koja su 
osnovna delatnost, usmerena  
na stvaranju sorti i hibrida 
ratarskih, povrtarskih, kao i 
velikog broja krmnih, indu-
strijskih, lekovitih i začinskih 
kultura. Institut sprovodi i 
istraživanja u okviru oblasti 
biotehničkih nauka, kao što 
su genetika i oplemenjivanje, 
semenarstvo, mikrobiologija, 
fiziologija i biohemija, agro-
hemija, melioracija zemljišta, 
fitopatologija, entomologija, 
fitofarmacija i toksikologija 
i dr. Prezentovanje pojedinih 
sektora Instituta daje široku  
lepezu aktivnosti  ove Usta-
nove od neprocenjivog intere-
sa za razvoj poljoprivrede, ne 
samo na vojvođanskim pro-
storima, nego i u širim evrop-
skim razmerama.

Od  nastanka Poljopri-
vredne ogledne stanice  do 
danas radilo  se studiozno i 
sistematski, iako su pojedi-
na odeljenja i sektori  osni-
vani i tokom dvadesetog veka, 
a program rada nekih odela 
poput onog za strna žita da-
tiraju još od 1938. godine. 
Odsek za mikrobiološke pre-
parate je postao deo Odelje-
nja za soju i agroekologi-
ju 2007. godine. Stvarani su 
razni hibridi kukuruza, što 
je  rezultat 4 veka duge evo-
lucije u raznovrsnim klimat-

skim i zemljišnim uslovima. 
Ne zaostaju ni u naučno istra-
živačkom radu na krmnom 
bilju, kao i na suncokretu. U 
maju  2018. akreditovan je  
kao Institut od  nacionalnog 
značaja za Re-
publiku Srbiju, 
zbog  uspeš-
nog rada i vr-
hunskih rezul-
tata sprovede-
nih u poljopri-
vredi. Postao 
je značajno 
ime u svet-
skoj nauci. In-
stitut je uvek 
brinuo o si-
gurnosti proi-
zvodnje hrane. 
D e p o n o v a -
nje 96 srpskih 
najznačajnijih 
domaćih sorti 
pšenice, ječma, 
ovasa i raži iz 

Instituta  doprineće global-
nim naporima da se obezbedi 
prehrambena sigurnost bu-
dućih generacija u Srbiji i u 
celom svetu.

Registrovani su i gaje se u 
preko 30 zemalja sveta, uk-
ljučujući Ukrajinu, Rusiju, 
Rumuniju, Bugarsku, Ma-
đarsku, Slovačku, Iran, Ar-
gentinu, Francusku, Indiju, 
Кazahstan, Nemačku, Кinu, 
Moldaviju, Češku, Tursku, 
Grčku, Кanadu, Maroko, 
Bosnu i Hercegovinu i mno-
ge druge.

Institutske sorte i hibridi 

Institucija od nacionalnog ugleda, 
značaja i interesa
• Institut  se uspešno bavi naučno-istraživačkim radom, ima odeljenje za strna žita, soju agroekologiju, poznat je po razvoju 
povrtarstva i alternativnih biljnih vrsta. Ima laboratorije za ispitivanje semena, zemljišta i agroekologiju. U oplemenjivanju 
biljaka postao je vodeća institucija u zemlji i  svetu. Tokom 80 i više godina napravio je preko 1.200 hibrida od čega je više od 
1.000 registrovano i gaji se i u inostranstvu.

Duga tradicija Instituta za ratarstvo i povrtarstvo Novi Sad

Institut je godinama unazad donirao semena hibrida i 
sorti robne marke NS seme najugroženijim poljoprivred-
nicima i tako doprinosio sigurnosti u proizvodnji hrane. 
Od 2013. pa do danas, Institut je pomogao sport, obrazo-
vanje, Srpsku Pravoslavnu Crkvu i ugrožena lica sa više 
od 230 miliona dinara.

Društveno odgovorno poslovanje

Prof. dr Radovan Pejanović

Dušan Šikoparija, pomoćnik direktora Instituta 
Prof. dr Dragana Latković,

predsednica Upravnog odbora Instituta

Prof. dr Jegor Miladinović, direktor Instituta

Među najvažnijim međunarodnim projektima u kojima 
Institut učestvuje su projekti EU iz programa Horizont 
2020. U pitanju su kompleksni projekti u kojima učestvu-
ju veliki konzorcijumi iz brojnih zemalja i u koje se ne do-
speva lako. Institut trenutno učestvuje u pet takvih proje-
kata, što je u odnosu na broj naučnih radnika i mogućno-
sti Instituta velik broj, a naučni radnici Instituta za ratar-
stvo i povrtarstvo na tim projektima su angažovani kao li-
deri radnih paketa

Učestvuju u međunarodnim projektima

Od osnivanja Poljoprivredne ogledne i kontrolne stanice 
1938. godine počinje i aktivnost na uljanim biljnim vrsta-
ma. Nakon što je 2004. godine Institut prvi u Evropi regi-
strovao Clearfield hibrid Rimisol, došlo je do naglog po-
rasta hibridnog semena. Može se konstatovati da je NS-ge-
netika suncokreta bila zastupljena na preko 3.000.000 ha. 
Povećanju površina pod novosadskim suncokretom dopri-
nosi činjenica da je Institut među prvima u svetu ostvario 
takozvane SUMO hibride, Clearfield Plus hibride, kao i 
hibride otporne na nove rase volovoda, čime nastavlja da 
prednjači u razvoju novih tehnologija.

Prvi u svetu sa SUMO hibridima
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Nije nam poznato što se na-
selje prema Srbobranu, koje 
se nalazi u Starom Vrbasu na-
domak gradskog groblja, u 
šali zove “Jadikovac”, ali ako 
je suditi po kilometraži koju 
moraju stanovnici ovog na-
selja preći da bi došli do prve 

banke i pošte, onda ovo ime 
na neki način može biti logič-
no. Međutim, ovo naselje  još 
pre desetk godina je imalo i 
banku, a i poštu donedavno.
Jednog decembarskog dana 
u šetnji “Jadikovcem” raz-
govarali smo sa građanima 
koje smo susreli i svi do jed-
nog su ogorčeni zbog toga što 
više ove osnovne usluge ne 
mogu da obave u svom nase-

lju. Kažu da su ovde nekada 
dolazili i građani preko Ka-
nala da izvrše razne uplate ili 
podignu novac, kada je tu i 
bila i banka i pošta. Slična je 
situacija je i u naselju 4. Juli, 
koje je takođe deo Starog Vr-
basa i koje je nekada imalo 

banku i veliki supermarket, 
a danas u okviru manjeg su-
permarketa mogu se obaviti 
osnovne poštanske usluge od 
10 do 18 časova,  a za sve osta-
lo se ide u centar grada. Ni 
ovo naselje, ni najmanje nije 
blizu centra, a i građani ovog 
dela grada se čude što nemaju 
ako ne bankarski šalter, ono 
barem bankomat da mogu 
podići novac za osnovne po-

trebe. Ono što najviše čudi je 
činjenica da su svojevremeno 
ova naselja sve to imala i da 
je to blagovremeno zatvarano, 
čak negde uz obećanje da će 
biti ponovo otvoreno. Činje-
nica je i to da je Stari Vrbas  
deo grada sa najvećim brojem 
stanovnika, barem je to poka-

zivao poslednji popis stanov-
ništva iz 2011. godine, gde se 
pominjala cifra oko osam hi-
ljada stanovnika. Verovatno 
da danas i nije tako, zbog ve-
likog broja građana koji odla-
ze van i na rad u inostranstvo, 
ali to će već pokazati novi po-
pis. Međutim, niko ne može 

da porekne činjenicu da koli-
ko god stanovnika danas ima 
Stari Vrbas, posebno “Jadi-
kovac“ i 4. Juli da im nije po-
trebno da imaju poštu, šalter 
banku, bankomat. Naprotiv, 
sve je to neophodno za nor-
malan život građana, mi smo 
u 21 veku, zar ne?

• Nekadašnje novo naselje prema Srbobranu u Starom Vrbasu, svojevremeno je 
imalo i banku i poštu, danas  zbog tih usluga građani moraju ići u centar grada, 
što im nije blizu. Slična situacija je i u naselju 4. Juli, koje je takođe nekada imalo 
banku, a danas prvu banku nalaze u centru, što podrazumeva i nekoliko kilometara 
pešačenja. Građani naselja kažu da su odvojeni od grada i od sveta.

Neophodne su nam i banka i pošta
Anketa sa građanima

„Naravno da banka nedostaje. Ali eto ovde bar ima u ovom 
supermarketu mini pošta u kojoj možemo platiti neke raču-
ne od 10 do 18  časova. Mada je i u ovom naselju postojala i 
banka sa svojim šalterima, kao i pošta, ali sve to je ugašeno“.

Spasojević Anđelko, 4. Juli:

„Banka je u ovom naselju prestala da radi  davno, možda 
još pre 15 godina, ali poštu smo imali tu do proletos. Mi 
smo se kao građani interesovali posebno za otvaranje po-
šte, rečeno nam je da će se ubrzo ponovo otvoriti, a da je 
zatvorena zbog korone, ali do ovog trenutka od pošte nema 
ništa. Mi kao građani smo razgovarali i o potpisivanju pe-
ticije kako bi vratili poštu, ali i nas je omela korona. Zbog 
svega odlazimo u grad i mi ovde imamo utisak da smo od-
vojeni od celog sveta“.

Brčin Zdravko, naselje prema Srbobranu:

„Šta vi mislite odavde zapucati peške u grad, naravno da 
nam nedostaje i banka i pošta. Mi odavde poslednjih godi-
na zbog svega moramo da trčimo u grad, ako hoćeš nešto 
da platiš, ako hoćeš nešto da kupiš na veliko, ili od garde-
robe, mi zbog svega moramo da idemo u grad.“

Stojanović Margita, naselje prema Srbobranu:

„Kako da nam ne nedostaje pošta i banka, nego šta. Ban-
ku su nam nažalost davno zatvorili, a pošta je bila tu do 
nedavno. Rekli su nam da se zatvara zbog korone, ali da 
će je ubrzo vratiti, ali ništa od toga. Pa mi smo tu  na našoj 
pošti plaćali račune za telefon, pa i za komunalije, a sada 
moramo da idemo skroz do centra grada“.

Đuričić Jovan, naselje prema Srbobranu:

Starovrbašani - naselja, koje građani zovu “Jadikovac” i 4. Juli, bez pošte, banke i većih marketa

Odvojeni smo od celog sveta
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Vrbašani su Danijela uglav-
nom upoznali i čuli za njega  
kada je organizovana velika 

humanitarna manifestacija 
2018. godine kada je oboren 
i Ginisov rekord u broju is-
pečenih palačinki za 8 sati. 
Ispečeno je 15.834 palačin-
ke, učestvovalo je preko 150 

kuvara iz okruženja kao iz 
evropskih zemalja. Manife-
stacija je organizovana u sa-

radnji sa Udruženjem „Mul-
tiart, a sav prihod upućen je u 
humanitarne svrhe. Nakon te 

manifestacije, nastavile su da 
se nižu humanitarne akcije u 
kojima je Danijel bio akter. 

Sve je radio, kako kaže, uz 
pomoć brojnih prijatelja, a 
pre svega uz pomoć Miloša 

Đakonova.  Poslednjih sedam 
godina za kompaniju iz L.A., 
Danijel radi kao šef-kontro-

lor, kreira jelov-
nike, kontroliše 
standarde,obu-
čava osoblje... Za 
proteklih 15 godi-
na obišao je dosta 
zemalja po svetu 
radeći na luksu-
znim rečnim bro-
dovima kao ku-
var. Bio je u Indi-
ji, Egiptu, Vijet-
namu, Kambodži, 
Portugalu, Rusi-
ji, Italiji, Nemač-
koj, Francusjoj, 
Holandiji... Po-
slednjih godinu i 
po dana za istu kompaniju 
uglavnom radi online, uspe-
va da kreira jelovnike i kon-

troliše standar-
de. Ima bogato 
iskustvo, ve-
oma je cenjen, 
ali skroman. 
Pored toga što 
je zvanje di-
plom i r a nog 
ga s t ronoma 
stekao u Srbiji, 
svoju edukaci-
ju nastavio je i 
u inostranstvu, 
zapravo imao 

je stručnu edukaciju širom 
Evrope. Mnogi od njega tra-
že savete, za pružanje konsal-
ting usluga. Radio je za mno-
ge poznate ličnosti. Tako je 
nedavno bio angažovan da 

sprema trpe-
zu na proslavi 
Novaka Đoko-
vića. Svaki re-
cept vrlo rado 
podeli, i svo-
je kulinarsko 
iskustvo deli 
sa bliskim lju-
dima, ništa 
ne krije i kaže 
da nema tajne. 
Želi da dopri-
nose gradu u 
kome je rođen i 
zato često uče-

stvuje u mnogim humanitar-
nim akcijama.
„Ideja mi je bila da dam do-

prinos svom gradu, tako što-
ću kroz zanimljive manife-
stacije na neki način opleme-
niti kulturno-zabavno-edu-
kativni sadržaj ovde. Naža-
lost zbog manje lepih stvari 
to je otišlo u drugom pravcu, 
ispostavilo sa da je pomoć 
neophodna brojnoj deci,  pa 
smo ja i moji prijatelji uče-
stvovali  i bili nosioci broj-

nih u humanitarnih akci-
ja“, kaže Danijel.  Kao logi-
čan sled događaja Danijel i 
njegov prijatelj Miloš osno-
vali su Udruženje „Budimo 
ljudi“. Cilj udruženja  je da 
se organizuju humanitarne 
akcije i pomogne svima u op-
štini Vrbas kojima je pomoć 
neophodna

Humanitarac koji 
je proputovao svet
• Vrbašanin Danijel Mikšić, radi kao kuvar - menadžer 17 godina 
za internacionalnu kompaniju sa sedištem u Los Anđelosu.

„Pokrenuli smo online poslastičarnicu. Napravili smo ra-
dionicu u preko 100 kvadratnih metara, sa profesionalnim 
aparatima. Koristimo koliko možemo zdrave namirnice, 
pravimo torte i kolače sa žutim šećerom, bez margarina 
i aditiva. Proizvodnja je u Kucuri, sve je po visokim stan-
dardima, svaki dan pravimo sveže kolače i torte. Vršimo 
besplatnu dostava u gradu, porudžbine se vrše putem te-
lefona“, kaže Danijel.

Vrbašanin Danijel  Mikšić internacionalni kuvar 

Prva online poslastičarnica u Vrbasu i okolini „Putopis“
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„Od Medove do Lovćenske vile“ 
izložba u Vrbasu

Tragedija se desila istoga 
onoga jutra kada je poče-

la Mojkovačka bitka i bitka 
za Lovćen. Iskonski strah za 
svoju domovinu i ljubav pre-
ma njoj i svojim porodicama, 

odgovornost za njihovu sud-
binu i budućnost – zaputili 

su crnogorske dobrovoljce na 
zaradi u iseljeništvu da kre-
nu prema Crnoj Gori, slije-
deći vjekovnu crnogorsku 

dobrovoljačku tradiciju da 
su kad god je zemlja u opa-
snosti, na poziv ili bez pozi-
va, spremni da se za nju bore. 
Nesreća se dogodila 6. janu-
ara 1916. godine i to je trage-
dija takvih razmera da što je 
plava grobnica za srbe, ovo 
je crnogorska plava grobnica. 
Brod sa iseljenicima je naišao 
na minu u albanskoj luci Me-
dova i u nesreći je nastradalo 
392, a preživelo 150 dobrovo-
ljaca. Povodom ovog značaj-
nog datuma u Galeriji KC Vr-
bas je upriličena izložba koju 
je otvorio Blagoje Eraković, 
profesor istorije.

Розвивац медзисобни одношеня

December 10-e – az embe-
ri jogok nemzetközi napja 
alkalmából Szenttamáson 
az önkormányzat díszter-
mében a témával kapcsola-
tos tribünt szerveztek a helyi 
Svetozar Miletić Gimnázium 
diákjai számára. A vetítéssel 
egybekötött előadást Zorica 
Paroški pszichológus vezet-
te, aki a diákokkal elbeszél-
getett az emberek jogairól, 
ezen jogok védelméről, és az 
emberek közötti egyelőségről. 
A szakember kitért a nemek 
közötti egyenlőségre, vala-
mint a férfiak és nők egyen-

lő részvételére/alkalmazására 
az állami és a magánszektor-
ban. Zorica Paroški szerint 
nagy kihívás megtalálni a 
módját, hogy hogyan tartsuk 
tiszteletben jogainkat, hogy 
közben tiszteletben tartjuk 
mások jogait. Rámutatott to-
vábbá az elfogadás, az empát-
ia és a tolerancia fontosságára 
az emberek között. Minden 
emberi lény szabadon szüle-
tik és egyenlő méltósága és 
joga van. Mindenkinek joga 
van az életre, a szabadságra, a 
biztonságra és a törvény előt-
ti egyenlőségre. − Az Emberi 
Jogok Nyilatkozatának ez az 

alapelve késztetett arra, hogy 
ma fórumot szervezzünk kö-
zépiskolások számára, ahol 
rámutattunk, hogy az embe-
rek közötti sokféleség valójá-
ban olyan gazdagság, amely 
lehetőséget ad más kultúrák, 
nemzetek, szokások megis-
merésére. Rámutattunk arra 
is, hogy a közöttünk fennálló 
különbségek tiszteletben tar-
tásának az alapja a tolerancia. 
Szerintem a serdülőkor az az 
időszak, amikor különös fi-
gyelmet kell fordítani az em-
berek közötti különbségek-
re, és arra, hogy a szabadság 

mindenkinél jelen van, nem-
zetiségre, etnikai hovatar-
tozásra, bőrszínre, vallásra, 
nemre való tekintet nélkül, 
és hogy különbségeink való-
jában az erősségünk. A fiata-
lok közötti egyre gyakorib-
bá váló erőszakot szem előtt 
tartva, a fórumot a Nemek 
Közötti Egyenlőség Bizottsá-
ga azért szervezte, hogy újra 
megismertessük a diákokkal 
azokat a jogokat, amelyeket 
az ember születésekor kapott 

– mondta a tribünt követően 
Milica Zarić, a bizottság el-
nöke.

                                        P. L.

Fontos az emberi 
jogok ismerete

Oтримана схадзка 13.де-
цембра, у Амбасади Репу-
блики Словацкей на Новим 
Беоґраду, зоз заменїцу ам-
басадора Монику Подскла-
нову Шугайдову и делеґа-
цию Националного сови-
ту Руснацох котру предста-
вяли, предсидатель Бори-
слав Сакач, предсидатель 
Вивершного одбору Жель-
ко Ковач и директорка За-
воду за културу войводян-
ских Руснацох Анамария 
Ранкович. Теми були пред-
ставянє роботи, значеня и 
улога националних совитох 
националних меншинох и 
наиходзаци попис житель-
ства и обисцох у Републи-

ки Сербиї, бо заменїца ам-
басадора однєдавна на тей 
функциї.

Потим кратки препатру-
нок рускей историї на тих 
просторох, а потим и де-
тальне представянє нашо-
го Националного совиту, 
шицких одборох и робот-
них целох, як и предста-
вянє Заводу за културу во-
йводянских Руснацох.

Тиж так предочене за-
менїци амбасадора же 
исную два документи – Ме-
морандум о сотруднїцтве 
котри подписали Нацио-
нални совит Словацох и 
Национални совит Русна-
цох, як и окремне спорозу-

менє котре подписала Пря-
шовска самоуправа и АП 
Войводина, як актуелни ос-
новни правни платформи.

Розпатрени рижни мож-
лїви файти сотруднїцтва 
котри були до тераз вихас-
новани, алє предложени и 
нови, сучасни модалите-
ти у рамикох структур-
них, кохезийних и других 
фондох котри иснуї у Ев-
ропскей Униї, а котри и нам 
и им стоя на розполаганю. 
Констатоване же єст велї 
обласци у котрих би могло 
розвивац партнерски од-
ношеня, од култури, прейґ 
информованя, аж по обра-
зованє.

»Веселка» наша веселкова

Початок грудня відзна-
чений цьогоріною Весел-
кою, дитячим святом до-
брого настрою та друж-
би, у першу чергу, а від-
так і творчими доробка-
ми понад сотні дітей з усіх 
наших осередків, котрі на 
фестиваль принесли пісню, 
танець, українське слово 
або малюнок. Фестиваль-
на програма так і склада-
лась із виставки художніх 
доробків дітей на веселко-
ву тему, була і конкурсна 
програма віршів та пісень. 
Фаховий журі оцінював 

виступи. Вірші оцінював 
багаторічний громадсь-
кий діяч Євген Кулеба, ви-
конання пісень викладач у 
музичній школі Бояна Гаїч 
Футо, а малюнки оцінюва-
ла художник Зоріца Медич. 
Так на конкурсі пісень у мо-
лодшій категорії першою 
була Сім’янів Сташа із Кули, 
друга Ніна Шерстюк із Но-
вого Саду а третьою Аня 
Сім’янів із Кули. У стар-
шій категоріц першою була 
Міа Жугич із Кули, другою 
Данієла Магеровський із 
Сремської Мітровиці та 

третьою Івона Симунович 
із Кули.На конкурсі декла-
мації віршів у молодшій ка-
тегорії першою була Ганна 
Дацишин із Кули, другим 
був Андрій Романків із Но-
вого Саду, а третім Михай-
ло Токарик із Кули. У стар-
шій категорії першим був 
Кристиян Мілович із Вер-
басу, другою Міліца Шкіль-
ний із Сремської Мітро-
виці а третім Адам Тот із 
Нового Саду.Молоді ху-
дожники також малювали 
і на конкурсі у молодшій 
категорії переможцем був 

данієл Фа із Вербасу, адру-
гою була Івана Кузьма та 
третьою Невена Петро-
вич, обі із Кули. У старшій 
категорії пеер,ожець була 
Вікторія Туруц із Кули, 
другий Мартн Фа із Вер-
басу, а третьою Вікторія 
Пристайко із Кули.Фести-
вальну Веселкову програ-
му продовжено із концер-
том усіх наших товариств, 
Коломийки із Сремської 
Мітровиці, Івана Сенюка 
з Кули, Карпат із Вербасу 
та Кобзаря із Нового Саду, 
де діти презентували свої 

осягнення у танцях, групо-
вих виконаннях пісень та у 
виступах на музичних ін-
струментах. Гостями про-
грами були і члени КМТ 
Сербія із Кули.Фетивальна 
програма потім продовже-
на під час спільної вечер’ї, 
де молоді танцюристи та 
співаки свої здібності по-
казали у неформальмій ат-
мосфері під час забави тан-
цюючи й співаючи попу-
лярні та українські пісні 
та танці. 

   
                Василь Дацишин  

• Crnogorsko vijeće je organizovalo izložbu fotografija, 105. godina od 
potapanja broda sa crnogorskim iseljenicima - dobrovoljcima iz Amerike 
i Kanade.

• Відбувся у Кулі ювілейний Десятий Фестиваль української дитячої творчості Веселка. Радістьвиступів, пісень, 
танців, пензля та рідного слова панувала.
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Da bi ceo sistem prerade ot-
padnih voda, uspostavljen na 
Centralnom prečistaču, bio 
održiv, kao i da bi mogao da 

se obavlja ovaj veoma znača-
jan posao na zaštiti životne 
sredine, JKP “Prečistač” Vr-
bas- Кula, uvešće od 01. janu-
ara naplatu naknade za pre-
čišćavanje otpadnih voda, 
saopšteno je iz ovog predu-
zeća. “Postojanje JKP ‘Pre-
čistač’ Vrbas- Кula od vital-

ne je važnosti za životnu sre-
dinu Vrbasa, Кule i Crvenke. 
Radom Centralnog postroje-
nja za prečišćavanje otpadnih 

voda biće smanjeni negativ-
ni uticaji na životnu okolinu, 
pre svega biće zaštićen i po-
boljšan kvalitet vode u Veli-
kom bačkom kanalu, kao i 
sanitarni i zdravstveni uslo-
vi u naseljima ovih opština. 
Prečistač je osnovan zarad 
čistije i zdravije životne sre-

dine i prečišćavanja otpad-
nih voda. Direktni benefiti 
su poboljšanje stanja životne 
sredine,  odnosno upuštanje 

što čistije vode u naše vodo-
tokove, što je prvi korak ka 
čišćenju Velikog bačkog ka-
nala, koji je zagađen toliko 
da je crna tačka Evrope. Tre-
nutno se na ovom postrojenju 
prečišćava od 7.500 do 9.000 
m3 otpadnih voda Crvenke, 
Кule i Vrbasa.

Stanari nekih zgrada 
se žale na grejanje

Odnedavno su građani Vr-
basa, koji su do skora koristi-
li daljinsko grejane na mazut, 
dobili dugo najvaljivano gre-
janje na gas. Iako su to svi,  pa 
može se reći jedva čekali, pre-
vashodno, što je ovo grejanje 
ekološki čistije, mnogi imaju 
primedbe na novo grejanje, 
jer neki stanari zgrada kažu 
da  stanovi nisu dovoljno to-
pli. Stanari bloka „Vasilj Ko-
rivica“ u Vrbasu su zvali re-
dakciju, žaleći se na grejanje 
u tom bloku na ulazu  broj 10, 
ali nisu želeli da se predstave. 
Do informacija o tome koli-

ko  sada gradsko komunal-
no preduzeće naplaćuje kubik 
gasa, nemoguće je doći, a iz 
iščitavnja računa za grejanje 
i do sada ste morali biti „ek-
spert“ da shvatite kako se ono 
obračunava i naplaćuje. Istini  
za volju JKP „Standard“ je na 
svakoj zgradi na ulazu izle-
pio šturo saopštenje u kome 
obaveštava stanare zgrada da 
uvode gas i da će u prvo vre-
me uspostavljanja i primene 
daljinskog grejanja na gas biti 
poteškoća i da se za to una-
pred izvinjavaju korisnicima 
i očekuju razumevanje.  

Građani će plaćati naknadu
za otpadne vode
• Naplata se odnosi na fizička lica i industriju u promo iznosu od 20 dinara, 
plus dva dinara PDV-a, po metru kubnom.

Od 1. januara naredne godine

Raznovrsna ponuda
Hotela “Bačka” u Vrbasu

Izbor dobrog re-
storana sa bogatom 
i kvalitetnom ponu-
dom na meniju nije 
lak posao. Ako do 
sada niste imali pri-
liku da probate nešto 
sa našeg menija, pre-
poruka je da to ura-
dite i otkrijete novu 
koncepciju pripreme 
jela, koja se sastoje 
od poznatih namir-
nica. Ako želite da se 
pokažete kao dobar 
domaćin za Vaše po-
slovne ručkove i ve-
čere naš hotel je pravo mesto 
za Vas. Praznici se bliže, a mi 
smo za Vas pripremili bogatu 
ponudu izvrsne hrane, spre-
mljene s puno ljubavi, spe-
cijalitete koji će rasplamsati 
sva Vaša čula. Uvek prijatna 
atmosfera i ljubazno osoblje 
našeg restorana, koji uslugu 
diže na viši nivo, a Vaš bo-
ravak čini ugodnijim i lep-

šim. Vratimo se starim za-
boravljenim običajima da 
kada ispraćamo staru, a do-
čekujemo Novu godinu, Va-
šim zaposlenima ukažete 
pažnju i zahvalnost za oda-
nost i za njihov rad. Okupi-
te se, a mi ćemo toga dana 
Vaše druženje da upotpuni-
mo. Naš predlog za Vaš sve-
čani ručak ili večeru je šved-

ski sto. Pozovite nas i na vre-
me rezervišite Vaš sto ili ter-
min za proslavu. Za one koji 
žele da svečani ručak ili ve-
čeru prirede u svom domu 
za svoje prijatelje i porodicu 
spremili smo poseban meni. 
U našoj ponudi su: jela po po-
rudžbini, a la carte, specija-
liteti, meni ručkovi i dostava, 
saopštavaju iz Hotela “Bačka.

Odnedavno JKP „Standard“, pruža 
usluge daljinskog grejanja na gas

Japanci obezbedili 
vozilo „Biseru“

Ugovor su potpisali Amba-
sador Japana u Republici Sr-
biji, njegova ekselencija Кa-
cumata Takahiko i predsed-
nica “Bisera” Slavka Popić, a 
dokument o garanciji i podrš-
ci izvršenju posla svojim pot-
pisom potvrdio je i Radivoj 
Debeljački, predsednik op-
štine Srbobran. 

Vrednost donacije je 31.647 
eura, bez PDV. Ovom prili-
kom Ambasador Japana je 
izrazio svoje uverenje da će 
vozilo koje će se nabaviti pu-
tem ove donacije, poboljšati 
život osoba sa invaliditetom 
i olakšati im svakodnevnicu. 
Takahiko je rekao da je za-

hvalan što se Srbobran uklju-
čio na konkursu kojim je Vla-
da Japana omogućila nabav-
ku vozila.

On je istakao da se sledeće 
godine navršava 140 godina 
prijateljstva između Japana 
i Srbije, zbog čega mu je po-
sebno drago što će se realiza-
cija nabavke odvijati u 2022. 
godini.
Ambasador je izrazio želju 

da prilikom primopredaje vo-
zila poseti Srbobran i Udru-
ženje “Biser”.

U ime opštine Srbobran na 
donaciji se zahvalio i Radi-
voj Debeljački, predsednik 
opštine.

• U Ambasadi Japana u Beogradu potpisan je 
Ugovor o nabavci novog kombi vozila za prevoz 
osoba sa invaliditetom Udruženja za pomoć 
MNRO “Biser” iz Srbobrana. 
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AD „Central“ Vrbas

IZDAJE LOKAL U CENTRU GRADA

Bivši Aperitiv bar
Lokal je u sklopu hotela Bačka, M Tita 92

u ulici Maršala Tita 15, Vrbas

PRODAJE UPRAVNU ZGRADU
AD „CENTRAL“ VRBAS

POVRŠINE 182 m2

ulica Kozaračka 2, Vrbas

Prodaje objekat
AD „CENTRAL“ VRBAS

površine 369 m2

Dana 29. XII 2021. godine navršava se godinu dana
od kada nije sa nama naša draga sestra i tetka

Ljubica Kilibarda - Buba

Vreme prolazi, a ljubav i sećanje na tebe ne bledi.
Čuvamo te od zaborava.

Tvoji brat i sestre sa porodicama

Zorice Vojislava Pejovića

Zorice naša,

Ti si bila i ostala najlepši cvet kome sudbina nije dozvolila, da 
preraste u stvarnost.

Za Tobom tuguju Tvoji:
Vojislav, Jana, Đina i Velizar

(1967 - 1988)

Dana 29. XII 2021. godine navršava se godinu dana
od kad nas je napustila naša draga

Ljubica Boškova Kilibarda

Živi u našem sećanju.

Zahvalna porodica Kilibarda

(rođena Eraković)

(rođena Eraković)

Dana 3. januara 2022. godine navršava se 34 godine od tragične 
smrti naše voljene i nikad prežaljene ćerke, sestre i tetke

BIVŠI KAIRO
ulica Maršala Tita 67

HOTEL „BAČKA“ VRBAS IZDAJE  LOKAL U CENTRU GRADA

ZA SVE INFORMACIJE DOĆI LIČNO

Hotel „Bačka“ u Vrbasu traži radnike na poslovima:

 KONOBAR

 KUVAR
Doći lično

KUVAR
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Nije vreme za gladovanje, 
a nije ni za prejedanje!

 Kako život ide dalje, tako 
sve napreduje, otkrivaju se 
nove stvari, sve se menja, sva-
kim danom otkrivamo ne-
što drugačije, bolje, korisnije i 
znamo više nego što smo zna-
li juče. Ali postoje neke stvari 
koje su iste sad, juče i nekad, 
koje svi znamo, ali ne pridaje-
mo im dovoljno značaja. 

Balans je ključ
Kako izbalansirati višak 

unetih kalorija? Kako ne po-
jesti više nego što je potreb-

no? Kako ne nauditi krvnim 
sudovima i hormonima? Ako 
niste u mogućnosti da izbe-
gnete neki dogadjaj gde se 
nalazi mnogo hrane, može-
te izbeći nepotrebno obilno 
konzumiranje hrane kod svo-
je kuće, tako što ćete skloni-
ti iz vidnog polja skoro svu 
hranu, a pogotovo slatkiše 
i proizvode od belog braš-
na koji bi se deponovali di-
rektno umast zbog visokog 
glikemijskog indeksa i broja 
kalorija koje se moraju negde 
utrošiti da se masnoća ne bi 
nakupljala na zidovima krv-

nih sudova i poremetila in-
sulinska osetljivost. Mogu da 
tvrdim da je dodatni težinski 
trening nogu najbolja i naji-
dealnija opcija za dovođenje 
tela u energetski balans jer 
optimalan broj vežbi, serija 
i ponavljanja uz optimalnu 
težinu. Bitna stavka je pogo-
diti odgovarajući volumen 
treninga da ne bi došlo do 
pretreniranosti ili nedovolj-
nog opterećenja. Odgovara-
jući volumen treninga nogu 

poništava disbalans kalorija, 
a pogotovo utiče na insulin-
sku osetljivost jer drži šećer u 
granicamo normalne i nared-
nih 12-24 sati pojačava se me-
tabolizam. Ali kako se ne bi 
igrali sa svojim zdravljem pa-
zite koju hranu unosite u sebe.

Hrana postoji da bi telo 
snabdeli potrebnom ener-
gijom, a ne nepotrebnim 
kalorijama. Ako nastavimo 
da hranimo svoje telo, a ne 
strasti, na putu smo da odr-
žavamo svoje zdravlje efika-
snije, nego neko ko ne sledi 
korisne savete.

Piše: Strahinja Perović, trener i fizioterapeut

Centar za fizicku kulturu

Vrbas
”Drago Jovovic”

CFK Drago Jovović

Panonska 2, 21460 Vrbas
www.cfkvrbas.com

• OKK „Vrbas“ je završio polusezonu, zadnje kolo odigrano je 11. decem-
bra u utakmici sa KK „Željezničar“ iz Inđije, rezultatom 77 na prema 71 
za Vrbašane. OKK“Vrbas“ igrao je u 12 kola bez poraza.

Bojan Marković, predsednik i trener OKK “Vrbas“

Uspešna polusezona, bez poraza

OKK“Vrbas“ iz Vrbasa je 
nedavno završio polusezo-
nu pobedom nad KK“Željez-
ničar“ iz Inđije, a to je zapra-
vo bio derbi za prvo mesto, 
jer inđijski klub je bio drugi 
iza Vrbasa.

U polusezoni odigrano je 
12 utakmica jer je toliko bilo 
kola i sve te utakmice završe-
ne su pobedom OKK„Vrbas“.
„Najtežu utakmicu smo  
imali u Apatinu, protiv 
KK„Dunav“ iz Apatina. To 
je na neki način bilo očeki-
vano jer za ovaj klub igra 
Predrag Šuput igrač iz „Par-
tizana“. Ipak uspeli smo da 
ih savladamo sa četiri ra-
zlike  u poslednjem minutu“, 
kaže Bojan Marković, pred-

sednik i trener OKK „Vrbas.“ 
Marković kaže da je prezado-
voljan igrom kluba, posebno 

zbog toga jer 
imaju veliki 
broj mladih 
igrača, zapra-
vo je ova eki-
pa najmlađa 
u ligi i naj-
manje ima 
igrača sa stra-
ne i time je 
ovaj uspeh još 
veći. „Imamo 
i najmlađeg 
trenera, Ne-
manju Ko-
v a č e v i ć a , 
koji se uvodi 
u trenerski 
posao i  koji  
je i sam do-
neo novine i 
svežinu u rad 

našeg kluba“, ističe Marko-
vić. OKK“Vrbas“ se inače fi-
nansira isključivo od podrške 

lokalne samouprave, koja je 
jedini sponzor kluba i koja 

omogućava klubu učestvo-
vanje na utakmicama, odla-
zak na gostovanja kao i opre-

mu, na čemu su im vrbaski 
košarkaši zahvalni, jer dru-
gačije i ne bi mogli da se tak-
miče.

Uspešni OKK“Vrbas“, svake 
godine crpi tim iz mlađih 
kategorija, jer svake godine 
stižu novi klinci, jer u Vrbasu 
ima devet generacija mlađih 
kategorija i svako igra svo-
ju ligu.

Marković kaže da oni ima-
ju dobre trenere Kaluđe-
ra, Čolakovića i Popovića i 
svake godine „izbacuju“ po 
nekoliko kvalitetnih mladih 
igrača.

Da je to tako potvrđuje čin-
jenica jer su već trojica mla-
dih košarkaša, Burda, Brkić 
i Bečić iz OKK“Vrbas“ otišli  
da bi igrali za veće klubove. 
U ovoj polusezoni po oceni 
predsednika kluba najbolji 
igrač Vrbasa bio je Petrović 

(2000. godište), koji je bio 
prvi strelac ekipe i lige, i za 
njega su zainteresovani veći 
klubovi.

Osim njega i košarkaš Lako-
vić (2001. godište) i Femić 
(2003. godište) izrasli su u 
dobre igrače. Marković kaže 
da do kraja sezone preds-
toji borba između vrbaskih 
košarkaša i ekipe „Džoker“ 
iz Sombora koju vodi Niko-
la Jokić iz NBA i igraće se dve 
utakmice.
„Idemo na pobedu, iako je 
jedan njihov igrač plaćen 
kao cela naša ekipa. Ali naši 
klinci su hrabri i neustraši-
vi i nadam se da ćemo ipak 
ući u ligu“, optimističan je 
Marković.

Projekat “Vrbas grad sporta“ je  sufinansiran iz budžeta opštine Vrbas. Stavovi izneti u po-
držanom medijskom projektu nužno ne izražavaju stavove organa koji je dodelio sredstva.

• Zima se polako ušuškava u naše domove, mnogi 
od nas su napravili zalihe hrane za predstojeći
period. Dolaze praznici, slave, rodjendani ...




